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Poskytnutí informací podle § 14 odst. 5 písm. d) zákona č. 106/1999 Sb., o svobodném 

přístupu k informacím, ve znění zákona č. 61/2006 Sb. 

 

Ministerstvo obrany obdrželo dne 12. září 2023 Vaši žádost o poskytnutí informací vztahujících se 

k pronájmu budovy TOKOVO. 

 

K Vaší žádosti sdělujeme. 

 

A) 

Nejvyšší kontrolní úřad požádal dne 13. 7. 2023 Ministerstvo obrany o poskytnutí podkladů a 

informací k materiálu určenému pro informaci členům vlády týkajícího se mimo jiné i zamýšleného 

výdeje peněžních prostředků státního rozpočtu na nájemné v budově TOKOVO. Žádám o poskytnutí 

odpovědi Ministerstva obrany na tento dopis (kterou NKÚ obdržel 15. 8. 2023). 

 

Prezident Nejvyššího kontrolního úřadu požádal ministryni obrany svým dopisem ze dne 13. 7. 

2023 o poskytnutí informací a předložení dokladů a dalších písemností týkající se změny dislokace 

pracovišť Ministerstva obrany z budovy na nám. Svobody, Praha 6 –Dejvice do najaté nestátní 

budovy TOKOVO, Jankovcova 1518/2, Praha 7 – Holešovice. 

 

Datovou zprávou ze dne 14. 8. 2023 čj. MO 603303/2023-8694 ministryně obrany panu 

prezidentovi NKÚ odpověděla. Jednalo se o průvodní dopis (viz příloha č. 1), k němuž byly 

připojeny čtyři přílohy, každá opatřená podpisem ministryně obrany ze dne 14. 8. 2023  

1) odpovědi na otázky 

2) MO_A-odhad_nákladů_rekonstrukce 

3) titulní strana 

4) doplněk dokumentace 107 751 4_2020 čistopis 

 

Jako přílohu č. 2 připojujeme dokument odpovědi na otázky 

Jako přílohu č. 3 připojujeme titulní stranu a příslušnou část doplňku dokumentace 107 751 4_2020 

čistopisu. Konkrétně se jedná o str. 70 a 71, na nichž jsou uvedeny údaje vztahující se plánované 

rekonstrukci budovy MO-A na nám. Svobody. Ostatní údaje na dalších stranách dokumentu týkající 

se dalších objektů v právu hospodaření Ministerstva obrany jdou nad rámec oblasti Vašeho zájmu, 

a proto Vám zbylou část dokumentu nezasíláme. 

 

K příloze MO_A-odhad_nákladů_rekonstrukce sděluji, že tuto přílohu Vám nezasíláme. K této části 

Vaší žádosti je současně vydáváno rozhodnutí o částečném odmítnutí žádosti čj. MO 718152/2023-

8694. 

 

 

B) 

V roce 2016 informoval NKÚ premiéra, ministra financí i Úřad pro zastupování státu ve věcech 

majetkových, že majitel budovy TOKOVO nabízí prodloužení nájmu o 50 let. S tím, jestli nějaká 
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státní složka má o tyto prostory zájem (NKÚ nabídku nevyužil, protože v té době již připravoval 

stavbu své nové budovy). Dostala si tehdy informace o možnosti prodloužení nájmu v TOKOVO 

i Ministerstvu obrany? Pokud ano, jak ministerstvo reagovalo? 

 

Ministerstvo obrany nedisponuje informací z roku 2016 o možnosti prodloužení nájmu budovy 

TOKOVO o 50 let. Taková informace nebyla v roce 2016 podána ani na zasedáních Vládní 

dislokační komise. 

 

C) 

Dále žádám o sdělení, kdy začalo Ministerstvo zvažovat rekonstrukci objektu MO-A na nám. 

Svobody v Praze 6 – Dejvicích, kvůli níž je nutné najmout prostory v budově TOKOVO. A také 

o sdělení, kdy bylo o této rekonstrukci rozhodnuto. 

 

Dokumentem, na základě kterého byly zahájeny prvotní úkony vedoucí k rekonstrukci budovy 

MO-A, byla studie na rekonstrukci objektu MO-A vypracovaná v roce 2017. Rekonstrukce budovy 

MO-A je uvedena jako jedna z prioritních akcí Ministerstva obrany v Koncepci rozvoje a udržování 

nemovité infrastruktury na roky 2020 – 2035 schválené v roce 2020 a byla zařazena 

do Střednědobého plánu činnosti a rozvoje rezortu MO na roky 2023 – 2027. 

 

Nad rámec uvedeného bych Vás chtěl informovat, že dne 3. 10. 2023 proběhla z iniciativy 

ministryně obrany schůzka ředitele Kabinetu ministryně obrany a vrchní ředitelky Sekce majetkové 

MO s prezidentem a dalšími představiteli Nejvyššího kontrolního úřadu, během níž byli kolegové 

z NKÚ podrobně informováni o záměru rekonstrukce budovy MO-A a také byly zodpovězeny 

všechny jejich dotazy. 

 

 


